
Referat af møde om Aftenskolernes Hus

d. 04/12 2020 kl. 13-15.00 (FOF København + Teams)

Til stede: Kåre Emtoft (FOF Hovedstaden / Aftenskolernes Samråd, formand), Jean Becker (Tangoskolen),
Charlotte Lorenzen (Studieskolen), Egil Bjørnsen (Rytmisk Center), Rune Riismøller (Aftenskolerne), Dan
Jensen (AOF), Jens Christian Madsen (Aftenskolernes Samråd, kommunikationsmedarbejder)
Referent: Jens Christian Madsen

Mødet var indkaldt som opfølgning på stormødet i Aftenskolernes Hus den 16.11. Deltagerne på mødet var
repræsentanter for de aftenskoler, der ønskede at gå videre i diskussionerne om mulighederne for at danne
en forening til drift af Aftenskolernes Hus.

● Der var bred enighed om, at det estimerede huslejeniveau på 650 m2 er rimeligt (ca. 50 % af aktuel
markedsleje). Dog kan det ikke konkurrere med de gratis lokaler, mange mindre aftenskoler har
adgang til på kommunens folkeskoler.

● Ift. økonomi blev det foreslået at gå i dialog med kommunen om:

○ Mulig huslejefritagelse 1-2 år, indtil huset har haft mulighed for at komme godt i gang

○ Subsidiært en proportional husleje, som følger den reelle brug af huset

● Det blev diskuteret, hvordan foreningen kan organisere indkøb til og indretning af faglokaler,
værksteder og køkken, som aftenskolerne skal have fælles brugsret til.

● Der var bred enighed om, at Aftenskolernes Hus får svært ved at stimulere behovene hos de mange
forskelligartede aftenskoler bla. pga. forskellige ønsker til lokaleindretning samt sammenfaldende
ønsker til tidsmæssig anvendelse.

● Der var bred enighed om, at Aftenskolernes Hus skal ses som en form for kompensation for det
fjernede lokaletilskud, og at aftenskolerne hellere så en genindførsel af lokaletilskuddet, og at den
forhandling og pres på kommunen ikke må stoppe - Aftenskolernes Hus eller ej.

● Forskellige organisationsformer - som alternativ til en frivillig forening - blev diskuteret. Essensen er,
at der skal være en selvstændig enhed, som kan være mellemled mellem KK og aftenskolerne.

● Kåre Emtoft informerede om, at han har lovet kommunen, at FOF i sidste instans vil tage ansvar for
huset, hvis det ikke er muligt at danne en samlende forening.

● Status efter mødet er, at FOF og AOF vil fortsætte dialogen om at danne en konstruktion og
udarbejde nyt forslag til vedtægter, økonomi og organisering. De øvrige mødedeltager ønsker
fortsat at blive holdt informeret fra sidelinjen.


